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Lépéselőnyben a Fradi
a Sportklubbal szemben
Hiába győzte le a Csíkszeredai Sport-
klub jégkorongcsapata 9-0-ra a 
vendég Gyergyói HK-t az Erste Liga 
hétfői játéknapján, mert ugyanakkor 
a Ferencváros is megnyerte 2-0-ra az 
Újpest elleni hazai meccsét és emiatt 
még a budapesti zöld-fehérek vezetik 
az alapszakasz összetettjét a hargitai 
kék-fehérek előtt. A Sportklub hétvé-
gén „veszítette” el listavezető helyét, 
ráadásul a Fradi egyel kevesebb 
meccset játszott nála. Felért közben 
a harmadik helyre a Brassói Corona, 
a Gyergyó viszont még a nyolcadik 
helyről várja csütörtöki kiszállását az 
osztrák Vienna Capitals II elleni talál-
kozójára. Ugyanaznap lesz a Brassó–
Sportklub rangadó is (18.30-tól).
 
Újoncavató Eb-selejtezők
A Nagyváradi VSK élvonalbeli csapatát 
erősítő Tudor Fometescu révén avathat 
újoncot Románia férfi  kosárlabda-vá-
logatottja a novemberi Európa-bajnoki 
selejtező mérkőzésén. A Koszovó elleni 
összecsapásra kihirdetett bő keretben 
más újonc nincs, visszatérhet ugyan-
akkor Kuti Nándor és Török Rolland, 
a veterán Andrei Mandachéra viszont 
most nem számíthat Tudor Costescu 
szövetségi kapitány. Az összetartás 
jövő hónapban Nagyváradon lesz, 
ott, ahol majd 29-én a mérkőzést is 
lejátsszák. A piros-sárga-kék együttes, 
mint ismeretes, a kvalifi kációs szakasz 
első fordulójában 90:76-ra kikapott 
Macedóniában, ebből a B trióból pedig 
csak az első helyezett jut tovább.
 
Eljárást indítanak
a költséges vb-rendezés miatt
A Magyar Ökölvívó-szakszövetség 
(MÖSZ) hivatalos eljárást indít az 
augusztusi, budapesti ifj úsági világ-
bajnokság költségvetése miatt. Az MTI 
alapján a könyvvizsgálói gyorsjelentés, 
valamint az illetékes szakbizottság 
megállapításai tették indokolttá, hogy 
a hatóságok tisztázzák, felelősség 
terheli-e büntetőjogi értelemben a 
szervezés „döntési és végrehajtási 
folyamataiban részt vevő személyeket”. 
Az említett seregszemle miatt, mint 
ismeretes, több mint egymillió eurós 
hiány keletkezett a szervezett költség-
vetésében, ami súlyos pénzügyi válsá-
got okozott a működésében. A MÖSZ 
azóta megvonta Erdei Zsolt elnök és 
Nagy Anett főtitkár aláírási jogát, az 
erdélyi ökölvívó-akadémia tevékenysé-
gét ugyanakkor még nem befolyásolta 
a magyarországi helyzet.

MÉLY SZAKADÉK TÁTONG A NŐI ÉS A FÉRFI LABDARÚGÓK BÉREZÉSE ÉS JUTALMAZÁSA KÖZÖTT

Szélmalomharc az egyenlőségért
Szélmalomharcot vív a női labda-
rúgás Romániában, hogy a nemek 
közötti egyenlőség elvét érvényre ju-
tassa. A szakemberek szerint nagyok 
a különbségek a díjazások értéke 
között, a női futball népszerűsítése 
mellett pedig mentalitásváltásra is 
szükség lenne, hogy a férfi akéhoz 
hasonló bérezést elérjenek.
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N övekszik a szakadék a férfi - és a 
női labdarúgás jutalmazása között 
– vélekedett e heti közleményében 

a labdarúgók nemzetközi érdekképvise-
lete (FIFPro), amely szerint a Nemzetközi 
Labdarúgó-szövetség (FIFA) hiába emel-
te háromszorosára a nők jövő évi francia-
országi világbajnokságának összedíjazá-
sát, mert ez csak még jobban megerősíti 
a nemek közötti egyenlőtlenség tényét.

Nem jobb a helyzet ezen a téren Ro-
mániában sem, és mint ahogyan azt a 
Székelyudvarhelyi Vasas Femina klubel-
nöke a Krónikának jellemezte: „ebben a 
pillanatban ebben az országban ez egy 
szélmalomharc”. Kiemelte: örül ugyan 
annak, hogy külföldön megpróbálnak 
tenni elleni – Norvégiában már el is ér-
ték a válogatottnál a férfi akéval azonos 
mértékű jutalmazást –, de szerinte itthon 
még ötven év is optimistának tűnhet a 
változáshoz.

A különbségeket jól tükrözi az épp zaj-
ló Román Kupa, ahol miközben a férfi ak-
nál már az alsóbb szakaszokban díjazzák 
a csapatokat, a felsőbb szinteken pedig 
tízezer eurós nagyságrendű a jutalom, 
addig a női mezőnyben csak a legjobb 
négy közé jutás esetén lehet pénzbeli el-
ismerésre számítani. Az sem egy jelentős 
összeg, hiszen a pár száz euróval hono-
rált elődöntős szereplés után még a soro-
zat győztese is csak 1500 euróval gazdag-
szik. „A női bajnokságban pedig nincs 
díjazás, van egy általános támogatás, de 
nincs helyezés szerinti jutalom” – tette 
hozzá László Béla.

Általános jelenség
„Ez mélyreható probléma. A sportban 
megvan, ez biztos. És nemcsak nálunk, 
hiszen Kelet-Európára ez nagyon jellem-
ző, de még Nyugaton is, bár ott kisebb a 
különbség, és akkorák a bérezések, hogy 
abból meg tudnak élni a sportolók” – 
ecsetelte az udvarhelyi klubvezető. Hoz-
zátette, hogy Romániában még a férfi fut-
ball is kínlódik, mindenki a közpénzekre 
támaszkodik, a törvénykezés pedig nem 
támogatja a magántőke beáramlását. 
„De egy országban, ahol minden szinten 
probléma van, ott a sport se jó. Ezt csak 
tetézi – és ebben nincs különbség ro-
mán, magyar, székely között, mondhat-
ni egyformán hülyék vagyunk –, hogy 
a többség azt tartja a női labdarúgásról, 
hogy az meg mi?” – mondta László Béla, 
emlékeztetve, hogy korábban még pert is 
nyert a városi önkormányzattal szemben 
hasonló, nemek közötti diszkrimináció 
kapcsán.

Mirel Albon, Románia női válogatottjá-
nak szövetségi kapitánya és az országos 
bajnok Kolozsvári Olimpia vezetőedzője 
is úgy tapasztalata, hogy hatalmas kü-
lönbségek vannak itthon a női és a férfi  
labdarúgók bérezésében. „A játékosok 
többsége amatőr, szinte semmit sem ke-
res a labdarúgásból. Remélem, hogy ez 
a közeljövőben megváltozik, mert külön-
ben nagyon nehéz eredményeket elérni, 
mivel a lányok egy idő után más tevé-
kenység felé veszik az irányt, hogy meg 
tudjanak élni” – mutatott rá.

Mentalitásváltás, népszerűsítés
Kiemelte, a lányok már többször bizo-
nyították, hogy valódi, értékes, jó fut-
ballt tudnak mutatni, már csak szpon-

zorokra lenne szükség, hogy felkarolják 
a szakágat. László Bélához hasonlóan 
ugyanakkor ő is úgy véli, hogy mentali-
tásváltásra is szükség van, mert még a 
futballban dolgozó szakemberek között 
is vannak, akik szerint a labdarúgás nem 
nőknek való. „Én viszont úgy látom, hogy 
minden kollektív sporttevékenység hasz-
nos, és javára válik a társadalomnak. 
Remélem, hogy pár év múlva a női foci 
eljut oda, ahol most a női kézilabdázás 
van. Huszonöt évvel ezelőtt senki sem 
mondta volna, hogy lesz egy olyan csa-
patunk, mint a Bukaresti CSM, amelyik 

ismertebb és népszerűbb, mint bármely 
férfi  kézilabdacsapat. Remélem, hogy a 
női futball is eljut idáig, és nem kell any-
nyit várni rá” – tette hozzá.

Ehhez fontosnak tartja a női futball 
népszerűsítését, mint ahogyan a Vasas 
Femina klubelnöke is ezen irányban ha-
ladva lát lehetőséget a változtatás eléré-
séhez. „Lássanak, halljanak rólunk. Fil-
mezzük a mérkőzéseinket, és próbálunk 
a közösségi oldalunkon összefoglalókat 
közzétenni. Csak ez nagyon lassú folya-
mat. Úgy néz ki, hogy a szövetség is kezd 
partner lenni ebben, és ha nem is egyből 
tévéközvetítésekkel, de online közvetíté-
sek által láthatóvá válhatunk. Úgy érzem, 
ez az a folyamat, ami révén a klubok is 
több pénzhez juthatnak, és azáltal job-
ban meg tudják fi zetni a játékosokat, job-
ban oda tudnak fi gyelni a nevelésükre” 
– vélekedett a szakember.

Arról már korábban beszámoltunk, 
hogy a romániai női labdarúgásban fo-
lyamatos fejlesztésekre törekszenek, 
már az idei szezonra bevezettek olyan 
szabályváltoztatásokat, amelyektől a 
sportág színvonalának az emelkedését 
remélik. Az élvonalat egyelőre még a 
Kolozsvári Olimpia uralja, de Albon sze-
rint a rájátszásos rendszer tavasszal még 
hozhat ebben változást. Hasonlóképp a 
Román Kupában is még csak az első 
köröknél tartanak, az edző pedig emlé-
keztetett rá, hogy ahogyan az elmúlt ki-
írásban történtek váratlan eredmények, 
úgy ez idén is megtörténhet. „Ez jót tesz 
a sportágnak és ösztönözheti a csapato-
kat. Az idei szezonban már fi atal játéko-
sokat is kötelező szerepeltetni, és eddig 
már láttam olyan biztató tehetségeket, 
akik kitartanak a női labdarúgás mellett 
emelni fogják annak a színvonalát” – 
mondta a szövetségi kapitány.

Ingatlan
Marosvásárhelyen, a Kárpátok sétányán egy kilenceme-
letes tömbház 7. emeletén 34 m2-es, másfél szobás gar-
zonlakás eladó. Ára: 38 000 euró. Érdeklődni a 0745-
330565-ös és a 0755-911482-es telefonszámokon lehet.

Különféle
Eladók német, jó minőségű, bontott fa és műanyag ter-
mopan ablakok, egy- és kétnyílósok; új bejárati ajtók, 
teraszajtók, többféle méretben, új fa- és műanyag abla-
kok – kedvező áron, Kápolnáson. Szállítás megoldható. 
Árak: 200–2000 lej. www.szekelyhirdeto.info. Telefon-
szám: 0742-630838

Vállalunk tetőkészítést, felújítást, tetőfedést Lin dab le-
mezzel, cserépfedést, lemezfestést, egyéb bádogos-
munkák elkészítését, csatornakészítést több színben, 
valamint belső építészeti munkálatokat – bárhol, bár-
mikor, előnyös árakon. Telefonszám: 0753-473256.

Megkülönböztetés. A nők szinte semmit sem keresnek itthon a labdarúgásból

 » „Remélem, hogy ez a kö-
zeljövőben megváltozik, mert 
különben nagyon nehéz ered-
ményeket elérni” – mutatott rá 
Mirel Albon, Románia női váloga-
tottjának szövetségi kapitánya 
és az országos bajnok Kolozsvári 
Olimpia vezetőedzője.
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